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Az  Erdélyi  Magyar  Néppártra  azért  van  szükség,  mert  az  RMDSZ letért  az  útról  –
fogalmazta meg Tőkés László, az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanács elnöke székelyföldi
körútja tegnapi illyefalvi állomásán. „Az RMDSZ Budapest felé indult, és Bukarestben
találta magát. Nemcsak utasait térítette el, hanem az autó is rozoga, erkölcsi kopást
szenvedett, ezért kell új járművet működésbe állítani” – fogalmazott. Hozzátette: „sok
hamis párt van”, a magyarság sem a demokrata-liberálisokra, sem a posztkommunista
szociáldemokratákra, sem pedig a liberálisokra nem tud jó lelkiismerettel szavazni.

„Hosszú ideje már az RMDSZ-re is nehezére esik voksolni” – vallja Tőkés László. Mint emlékeztetett,
huszonkét évvel ezelőtt még több mint egymillió szavazatot kapott a szövetség, az elmúlt években
már csak 400 ezret. EP-képviselő szerint pedig nem jó erdélyi magyar politika az, amelyet csak 400
ezer szavazat támaszt alá, és 500 ezer voks hiányzik. „Az RMDSZ beállt a kormányba, ezért felelni
fog Verespatakért, az egészségügy csődjéért, a megszorító intézkedésekért” – hangsúlyozta Tőkés,
aki szerint az EMNP tisztán indul, megpróbálnak olyan emberekkel szövetkezni, akik nincsenek
megterhelve.

A néppárti politika középpontjában az önrendelkezés áll, és az, hogy megállítsák a népességfogyást,
szögezte le az EMNT elnöke. „Ennek most jött el az ideje, amikor Orbán Viktor nemzeti kormánya
Magyarország  gazdasági  önrendelkezéséért  száll  síkra.  Össze  kell  hangolni  a  magyarság
magyarországi, erdélyi és európai politikáját, hogy erőteljesen lehessen képviselni az érdekeinket”
– fogalmazott Tőkés László, aki szerint Magyarországnak talpra kell állnia, hiszen ahogy gyengül,
azonnal vérszemet kapnak az utódállamok többségi politikusai.

Nem lesz több közös lista

„Az EMNP nem indul közös listán az RMDSZ-szel a parlamenti választásokon” – szögezte le az
illyefalvi fórumon a politikus, amikor az egyik résztvevő felszólalásában arra kérte, hogy többet
nem „közösködjenek”. „Az RMDSZ részéről riogatás folyik, azzal zsarolják az erdélyi magyarokat,
hogy parlamenti  képviselet  nélkül  maradhatnak,  holott  hat  képviselő  és  három szenátor  az  5
százalékos küszöb nélkül is bejut a törvényhozásba” – fogalmazott Tőkés. Kijelentését Nemes Előd,
az EMNP Kovászna megyei elnöke azzal egészítette ki, hogy jelenleg 27 RMDSZ-es politikus van a
parlamentben,  ám  országszinten  17  választási  körzetben  van  magyar  többség,  „és  jobb  17
elkötelezett magyar politikus, mint 27 olyan, akit az üzleti érdek vezérel”.

A Krónika kérdésére, hogy mi a véleménye a román kormány kisebbségpolitikájáról, és mit vár el
ebben a kérdésben, Tőkés László kifejtette:  a mindenkori  román kormányok Trianon óta tartó
kisebbségekkel  szembeni  nacionalista  kisebbségpolitikájának  alapvető  célkitűzése  a  romániai
kisebbségek  beolvasztása  és  Románia  egységes  nemzetállammá  alakítása.  „A  módszerek
valamennyit tompultak, de alapvető változás nem következett be. Továbbra is a Trianon utáni
nemzetstratégia érvényesül. Ezt valamelyest színezi az RMDSZ kisebbségpolitikai kurzusa, amely
nem nevezhető kisebbségi stratégiának, inkább egy pártpolitikai megfontolásokon alapuló alku- és
engedménypolitikának” – fogalmazta meg az EMNT elnöke, hangsúlyozva, évek óta szorgalmazza



egy román–magyar kerekasztal létrehozását, ahol stratégiai és alapvető szinten minden magyar
vonatkozású kérdést megtárgyalnak. „Ez tiroli  mintára hosszas tárgyalássorozatot jelenthet,  de
velünk nem akarnak szóba állni, csak az RMDSZ-szel. Megmondta Victor Ponta, nekik olyan magyar
párt kell, amely olcsón adja a magyarok bőrét, a kínálatból az olcsóbb árut választják, és az RMDSZ
nekik tökéletesen megfelel” – szögezte le Tőkés. 

Akadály Szász Jenő az együttműködésben?

Miközben az RMDSZ-szel nem akarnak közös listát, az EMNP informális tárgyalássorozatot kezdett a
Magyar Polgári Párt helyi vezetőivel. Az EMNT-elnök szerint ennek egy-két héten belül láthatóvá is
válik az eredménye. Mint hangsúlyozta, szeretnék feloldani az ellentmondást, hiszen a két párt „egy
tőről fakad, az RMDSZ-ben ellehetetlenülő demokrácia orvoslására alakultak, ezért nagy tévedés
lenne, ha szembemennének egymással”.

„Az MPP és az EMNP nem egymás alternatívái, ezért a választások előtt rendezni kell a mostani
állapotokat” – szögezte le Tőkés, hangsúlyozva, hogy a tárgyalások során világossá tették, Szász
Jenő személye az akadálya az együttműködésnek, ám a személyeskedést kerülni akarták, ezért az
együttműködésre fektették a hangsúlyt, nem a választóvonalakra.

Szász Jenő MPP-elnök a Krónika megkeresésére kifejtette, amikor nemzeti ügyekről van szó, félre
kell  tenni  a  személyeskedéseket,  „nincsenek  ilyenkor  barátságok,  személyi  szimpátiák  vagy
ellenségek”. „Ideológiák mentén egy oldalon kell felsorakozniuk a nemzeti ügyeknek elkötelezett
pártoknak, szervezeteknek a posztkommunista örökség RMDSZ-szel szemben” – vallja Szász, aki az
összefogást az MPP, SZNT és Tőkés László hármas fogatában képzeli el. Tőkés alatt az udvarhelyi
politikus az EMNT-elnök „bármelyik háttérintézményét” érti, tudtuk meg.

Vásárhely: csalárdság készül?

A fórumon nem maradhatott ki a megvitatott témák közül a marosvásárhelyi polgármester-jelölés
körüli huzavona sem. „Marosvásárhelyen nagy csalárdság készül, az RMDSZ ki akar hátrálni a több
mint féléves megegyezésből, és csak a tulipán színében indítana jelöltet, mert fontosabb nekik a
párt, mint a nemzet” – szögezte le Tőkés László, aki szerint Marosvásárhelyen már attól tartanak a
magyarok, hogy az RMDSZ nem is akarja megnyerni a polgármesteri választást, megegyezett a
román pártokkal, hogy a megyei tanácselnöki tisztéért lemond a városról.

Az EMNT-elnök ugyanakkor úgy látja, hogy Smaranda Enache támogatása kockázatos, mert az
RMDSZ azzal vádolhatja meg később az EMNP-t, hogy eladta a várost a románoknak, és a szövetség
rukkolt  elő  az  egyetlen  magyar  jelölttel,  másrészt  szerinte  Enache  asszonyra  csak  a
csúcsértelmiségi  románok  szavaznak,  akik  kevesen  vannak  a  városban.
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